
  Protokół nr 44/18 z posiedzenia wspólnych Komisji: 

1. Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

2. Spraw Komunalnych i Społecznych 

       w dniu 24.09.2018 r., godz. 10.00-14.30 

 

1. Otwarcie połączonego  posiedzenia komisji  i stwierdzenie quorum. 

 

Posiedzenie Komisji poprowadził Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

Mateusz Bobek. Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził quorum w obu komisjach i 

otworzył posiedzenie. Lista obecności radnych i osób uczestniczący w komisji stanowi zał. Nr 1 i 2 do 

protokołu. Stan KRGiB 4 radnych; spóźnienie: Iwona Czyż i Krzysztof Szlaski; nieobecni: Dorota 

Klucha i Andrzej Kościukiewicz. Stan KSKiS – 6 radnych. 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

 

Prowadzący obrady Mateusz Bobek zaproponował, aby zastanowić się nad zmianą regulaminu 

nadawania tytułów ,,Zasłużony dla Międzyzdrojów” i ,,Honorowy Obywatel Międzyzdrojów”. Chodzi 

o kwestię związaną z terminem składania wniosków. Według radnego Bobka powinno się dać czas na 

składanie wniosków do 30 września.  

 Radny Adam Jakubowski uważa, że powinniśmy się zastanowić nad zmianą kryteriów 

przyznawania tych tytułów. Obecnie każda osoba może dostać ten tytułu bez większego zaangażowania 

w życie gminy np. wykonując swoją pracę. 

 Radni uznali, że jeśli zawęzi się kryteria to nikt nie będzie mógł pretendować do nadania tego 

tytułu. I tak nie ma dużo kandydatur i tytuły są przyznawane coraz rzadziej. 

 

W związku z brakiem uwag do porządku posiedzenia został on przyjęty i stanowi zał. Nr 3 do protokołu. 

 

3. Uwagi i poprawki radnych do protokołów z dnia: 10.07.2018 r.  

 

Protokół został zatwierdzony bez uwag przez Przewodniczących stałych Komisji RM. 

 

4. Przyjęcie nowego statutu Gminy Międzyzdroje   

 

Przewodniczący KRGiB Mateusz Bobek, który był Przewodniczącym doraźnej komisji ds. nowego 

statutu wyjaśnił, że zmiany wynikają z ustaw i trzeba było dostosować zapisy statutu do przepisów 

wyższego rzędu. W przygotowanym materiale zmiany, które są skreślone oznaczają zapisy wprost z 

ustawy, które trzeba wykreślić, aby ich nie powielać.  

 

----------------------przyszła radna Iwona Czyż, stan KRGiB – 5 radnych ------------------------------- 

 

Komisje zwróciły uwagę na  zapis  w par. 4.2. dot. hejnału.  Komisja ma wątpliwości, czy hejnał będzie 

wygrywany codziennie o 12.00. Może trzeba tą kwestię przedyskutować z Proboszczem, żeby nie był 

to martwy zapis. Zdaniem radnego Janusza Piłata powinniśmy zostawić ten zapis. Są inne ważniejsze 

kwestie, które powinniśmy omówić. 

 Według radnego Mittelstadta powinniśmy zostawić zapis mówiący o tym, że rada obraduje na 

sesjach. Wiele osób o tym nie wie i pyta o to, a mając to statucie staje się to czytelniejsze. 

 Ad vocem wyjaśniono, że taki zapis jest w ustawie, więc go nie powinniśmy powielać. 

 

Komisje analizowały termin zwołania sesji ,,na wniosek”. Według niektórych termin powinien być  

dłuższy. Przewodniczący RM tłumaczył, że taki zapis daje nam możliwość zwołania sesji z dnia na 

dzień, jeśli zajdzie taka konieczność, co nie oznacza, że jeśli będzie możliwość zwołania sesji później 

tego nie zrobimy. Poza tym ten zapis powstał na podstawie opinii szkolących oraz wójtów.  



 Radna Czyż uważa, że powinniśmy dać czas przede wszystkim mieszkańcom, którzy chcą 

uczestniczyć w sesjach. Muszą mieć oni możliwość np. załatwienia dnia wolnego, aby w niej 

uczestniczyć.  

 Radny Piłat popiera wypowiedź radnego Magdy. Musimy wziąć pod uwagę różne okoliczności, 

które mogą się wydarzyć i trzeba będzie zwołać sesję z dnia na dzień. Nie możemy zamykać sobie 

dodatkowych możliwości. 

 

Prowadzący obrady Mateusz Bobek poddał pod głosowanie wniosek dot. zwołania sesji ,,na wniosek” 

w terminie 2 dni. Za wnioskiem komisje: KRGiB – 4za, 1 w., KSKiS- 2 za, 3 w., 1 p.   Wniosek uzyskał 

akceptację.    

 

Omawiając kolejne zmiany zaproponowano, aby w par. 20 sprawozdanie burmistrza rozpatrzeć przed 

projektami uchwał. Jest to podyktowane zainteresowaniem mieszkańców. Obecnie ten punk jest na 

końcu porządku obrad sesji i nie wszyscy mieszkańcy chcą czekać kilka godzin, aż będzie on 

realizowany.  

   --------------------------przyszedł radny Krzysztof Szlaski, stan KRGiB – 6 radnych ----------- 

   

Radni zastanawiali się również nad długością przerwy w obradach Komisji. Radny Mateusz Bobek 

zaproponował, aby ta przerwa trwała nie dłużej niż 3 godziny.  

 Radna Iwona Czyż zwróciła uwagę na pozostawiony zapis dot. ponowienia interpelacji tylko 

raz. Zdaniem radnej jest to ograniczenie roili radnego w wypełnianiu jego zadań. Często zdarza się, że 

otrzymana odpowiedź nie jest wyczerpująca, dlatego ponowienie interpelacji jest uzasadnione, gdyż 

radny chce mieć pełną wiedzą w danym temacie. Radna zwróciła również uwagę, że Komisja Rewizyjna 

powinna mieć wgląd w inne materiały potrzebne przy prowadzeniu kontroli, a nie tylko do budżetu 

gminy. Wyjaśniono, że w par. 46.1 jest mowa o dostępie do dokumentów potrzebnych do kontroli oraz 

do pisemnych wyjaśnień.  

 

Komisje analizowały temat umocowania wiceprzewodniczących komisji. Ustalono, że w statucie 

powinien być zapis, że w przypadku nieobecności przewodniczącego komisji posiedzenia zwołują i 

prowadzą wiceprzewodniczący komisji.  

 

Zmiany, które zostały przegłosowane przez Komisję Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i Komisję 

Spraw Komunalnych i Społecznych: 

1) Par. 16.3 pozostawić zapis: do zawiadomienia o sesji dołącza się porządek obrad, projekty 

uchwał z uzasadnieniem oraz inne niezbędne materiały. KRGiB- 5 za, KSKiS – 6 za. 

2) Par. 16.7 zostawić zapis: Zawiadomienie o zwołaniu sesji oraz inne materiały doręcza się 

radnym, Burmistrzowi oraz sołtysom drogą elektroniczną. KRGiB- 5 za, KSKiS – 6 za. 

3) Par. 20 – usunąć ustęp 1 oraz zmienić kolejność punktów 4 i 5. KRGiB- 5 za, KSKiS – 6 za. 

4) Par 25.1 – ustalono, że przerwa w obradach sesji może trwać nie dłużej niż 3 godziny- KRGiB- 

5 za, KSKiS – 6 za. 

5) Par 25.2 otrzymuje brzmienie: na wniosek burmistrza lub przewodniczącego klubu radnych, 

przewodniczący obrad w uzasadnionych przypadkach jest zobowiązany ogłosi przerwę. 

KRGiB- 4 za (brak w głosowaniu radnej Iwony Czyż), KSKiS – 6 za. 

6) Par 32.5 otrzymuje brzmienie: wszelka korespondencja wpływająca do przewodniczącego 

rady jest korespondencją do rady i bez zbędnej zwłoki przekazywana jest radnym. KRGiB- 5 

za, KSKiS – 6 za. 

7) Par. 32.6 otrzymuje brzmienie- korespondencja wychodząca jest korespondencją rady i jest 

sygnowana przez przewodniczącego rady, który bez zbędnej zwłoki przekazuje ją radnym. 

KRGiB- 5 za, KSKiS – 6 za. 

8) Par. 33.10 wykreślono - KRGiB- 5 za, KSKiS – 6 za. 

9) Par. 39.1 – dopisuje się: ,,w przypadku braku przewodniczącego komisji, posiedzenie komisji 

zwołuje i prowadzi wiceprzewodniczący komisji.  KRGiB- 5 za, KSKiS – 6 za. 

10) Par. 42.1 dopisuje się: ,, lub wiceprzewodniczący komisji w przypadku nieobecności 

przewodniczącego komisji. KRGiB- 5 za, KSKiS – 6 za. 

11) Wykreśla się par. 62.- KRGiB- 4 za, KSKiS – 6 za. 



Prowadzący obrady Mateusz Bobek poddał pod głosowanie przyjęcie zaproponowanego Statutu Gminy 

Międzyzdroje ze zmianami. Za przyjęciem głosowano: KRGiB- 4 za, KSKiS – 5 za. 

 

5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Burmistrza 

Międzyzdrojów porozumienia z Zarządem Powiatu w Kamieniu Pomorskim w sprawie 

przejęcia obowiązków zarządcy drogi powiatowej nr 1001Z Zalesie-Wapnica-Lubin. 

6. Projekt uchwały w sprawie przejęcia dotychczasowej drogi powiatowej Nr 1001Z (Zalesie-

Wapnica-Lubin) i zaliczenia jej do kategorii dróg gminnych. 

 

W posiedzeniu komisji uczestniczył Pan Artur Widorowski, który poinformował, że Starostwo 

Powiatowe zgodziło się oddać gminie ul. Główną w Lubinie, która jest drogą powiatową. Na pytania 

komisji dot. dokumentacji i kosztów, Pan Widorowski poinformował, że na dzień dzisiejszy koszty 

związane z przebudową tej drogi i dokumentacji nie są znane. Można jedynie oscylować, że koszty będą 

wynosić ok. 10 mln. Większość zadań nie została wykonana przez starostwo jeśli mówimy o remoncie 

tej drogi. samo przeniesienie cesji wykonania umowy ze starostwa na gminę to duże koszty. Dochodzi 

jeszcze kwestia wywłaszczenia działek. Starostwo chce nam przekazać swoją działkę, aby pokryć koszty 

z tym związane. Za tą działkę możemy otrzymać ok 250 tys. Zdaniem komisji ta kwota nie pokryje 

świadczeń związanych z wywłaszczeniem. Za dużo jest tu nie wiadomych, aby móc teraz podjąć 

decyzję. Nie znamy na chwilę obecną żadnych kosztów w tym utrzymania tej drogi, remontu, kwoty 

dot. wywłaszczenia. Znowu stawia się nas pod murem- powiedziała Iwona Czyż.    

 Według radnego Bobka nie możemy liczyć na to, że powiat zrobi nam tą drogę. Niemniej jednak 

nie wiemy, jakie koszty poniesie gmina, jeśli chodzi o jej wybudowanie. Wiemy, że jest konflikt z 

mieszkańcami dot. wywłaszczenia. Pytanie, czy znajdziemy dofinansowanie do remontu tej drogi, bo 

radnemu wydaje się, że gmina nie będzie w stanie z własnych środków tego zrobić. Starostwo 

Powiatowe powinno chociaż wykonać cała dokumentację, a tak nie mamy niczego. 

   Radny Jan Magda uważa, że trzeba patrzeć realnie na możliwości wykonania tej drogi przez 

powiat. Jeśli gmina nie przejmie tego zadania, to ta droga nigdy nie zostanie zrobiona. Gmina ma dużo 

większe możliwości. Może należy się zastanowić nad wyetapowaniem całego zadania.   

 Radna Anna Oleksy uważa podobnie jak radny Magda. Burmistrz doprowadził do sytuacji, 

gdzie gmina może przejąć drogę i ją zrobić. O to nam chodziło, a teraz chcemy się z tego wycofać. 

Działkę, którą otrzymamy od starostwa można podzielić i sprzedać i tym samym uzyskać więcej 

środków niż obecnie zakładamy. Radny Magda dodał, że powinniśmy przejąć to zadanie, zrobić projekt 

i wywłaszczenie. Radny jest przekonany, że uda nam się pozyskać środki zewnętrzne na remont tej 

drogi.  

 Radny Piłat uważa, że jeżeli mamy coś zrobić to musimy najpierw poznać szacowane koszty. 

Poza tym powinna być unormowana sytuacja prawna dot. działek, które miałby zostać wywłaszczone. 

W tym przypadku za dużo jest nie wiadomych. Może najlepszym rozwiązaniem jest zaprosić kogoś ze 

starostwa, aby mógł nam przedstawić dokumentację i porozmawiać z nami w tej sprawie. Radny Bobek 

zgadza się z tym, że powinniśmy porozmawiać na ten temat z osobą odpowiedzialną za to zadanie ze 

strony Starostwa. Radna Czyż podziela zdanie Pana Bobka. Żeby podjąć decyzję trzeba mieć rozeznanie 

finansowe, więc najlepszym rozwiązaniem jest rozmowa ze starostwem.  

 

WNIOSEK: 

Wnosi się, aby na najbliższą sesję, która odbędzie się 28 września 2018 roku zaprosić w temacie 

przejęcia przez gminę Międzyzdroje drogi powiatowej osoby odpowiedzialne za to zadanie ze 

Starostwa Powiatowego. Za przyjęciem wniosku komisje głosowały: 

KRGiB- 4 za, KSKiS – 4 za. 

 

7. Rozpatrywanie i opiniowanie spraw przekazywanych przez Radę, komisje, 

Przewodniczącego Rady i członków komisji. 

 

Bieżącą korespondencję przedstawił Przewodniczący RM Jan Magda: 

1) Pismo Burmistrza z dnia 12.09.2018 r. dot. zawarcia umowy dzierżawy działki nr 487/47. Radni 

uznali, że potrzebna jest opinia prawna w tym temacie. 

2) Pismo z dnia 10.09.2018 r. dot. skargi na sołtysa Lubina. 



3) Pismo z dnia 27.08.2018 r. w sprawie odwołania od opłaty za śmieci. Uznano, że w tym temacie 

również powinna być opinia prawna. 

4) Pismo z dnia 7.09.2018 r. dot. umorzenia zadłużenia za mieszkanie. Komisje uznały, że pismo 

powinno zostać odesłane do Burmistrza wg właściwości.  

 

8. Rozpatrywanie wniosków mieszkańców przedkładanych przez nich osobiście lub za 

pośrednictwem radnego.  

9. Zakończenie posiedzenia komisji Rady Miejskiej.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia prowadzący obrady Mateusz Bobek zamknął 

posiedzenie. 

 

Protokółowała: 

Sylwia Jakubowska     Przewodniczący Komisji: 

1) RGiB – Mateusz Bobek …………………………….. 

 

2) SKiS – Filip Szyszkowski ………………………….. 


